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Sakliste 

 
Sak nr. Sakstittel  

028/16 Referatsaker  

029/16 Delegasjonssaker  

030/16 Søknad om økonomisk støtte for å delta på Summer Camp for 
ungdomsråd 

 

031/16 Søknad om økonomisk støtte - Okstindan bokforlag AS  

033/16 Klubbhuset - Nytt klubbhus på Stormoen  

034/16 Søknad om kjøp av tilleggstomt til redusert pris Tommy 
Eivindsen gnr. 49 bnr. 340 

 

035/16 Søknad om kommunal overtakelse av Fallan bru over Vefsna  

036/16 Opprettelse av egen enhet for Miljøterapitjenesten  

037/16 Økning av stilling flyktningekonsulent  

038/16 Finansrapport 1-2016  

039/16 1. tertialrapport 2016 - Grane kommune  

040/16 Grane kommunes årsregnskap og årsberetning 2015 Desisjon  

041/16 Helgeland Kraft AS - etablering av konsern. Svar på høring.  

042/16 Nytt sykehjem - valg av tomt for lokalisering av nytt sykehjem, 
omsorgsboliger m.m. 

 

043/16 Ja eller nei til kommunesammenslåing, ny kommunestruktur.  

044/16 Oppsetting av skilt, kommunal finansiering, på rasteplass ved 
Tosenkrysset, Brenna. 

 

 
 
 
 
      
Orienteringer: 

Orientering fra Ordfører : 
 
13.5:   Møte med universitetet i Nordland vedrørende samarbeid RKK -Nesna og Universitetet i 

Bodø. 
             Møte med ledelsen for Helse Nord vedrørende ambulanseplan. 
19.5:   Folkevalgt opplæring i Hattfjelldal 
22.5:   Folkemøte vedrørende kommunestruktur på samfunnshuset. 
23.5:   Folkeavstemning om kommunestruktur. 45,8% deltagelse, 426 stemte nei og 111 stemte ja. 
25.5:  Møte med MON og Vefsn Laks vedrørende organisering, for å få på plass prosjektleder for 

arbeidet med laksetrapper. 
            Møte med Dag Hugo, Helgeland Sparebank, finansiering av fiskeutstyr samling. 
6.6:    Åpning av Fylkestinget på Mo i Rana. Møte med Naimak og Nyland fra SVV vedrørende 

Veipakke Helgeland. 
 

Granedagene syntes å ha vært en suksess på alle måter, og vil takke alle som bidrar til å gjøre 
denne uken i juni til en folkefest. 

 
Redegjørelse til rådmann om at de utfordringer som omlegging av vårt edb system har ført til av 
frustrasjon og problemer. 
Vi bør ta lærdom av slike prosesser slik at de planlegges og organiseres bedre ved senere 
anledninger. 

 



 

 

Oppfølging i etterkant av formannskapets befaring etterlyses. Sak asfaltering ved skolen og 
sykehjem samt  kryss Granlivn og Seljevn, 

         Og de deler som der er gravd opp. Viser for øvrig til notat fra Ordfører etter befaringen. 
 
 
 
 
Orienteringer: 
 
Britt Aune Olsen : 
27/4-29/4  Landsmøte i USS, Ullensvang, BAO ble valgt som vara til styret i USS. 
3/5    Hag vekst generalforsamling 

Steinkjer, representantskap for KomRev Trønderlag. 
11/5-13/5   Norske Parker  
 
Tor Stabbforsmo : 
Ba om mer informasjon om ambulansemøtet, og hadde synspunkt vedr ambulansesituasjon.  
 
Rådmann 
12/5  Tilsyn Brann 
13/5  Nord Universitet 
24/5   Opplæringskontoret/lærlinger styremøte 
24/ 5   Samisk gudstjeneste og bispevisitas 
25 /5   Partnerskapsmøte Nav uten Vefsn  
27/5 Rådmennene om Regionalpark 
30/5   Revisorsamtale; oppdrag habilitet 
31/5   Kommuneøkonomikonferansen i Bodø 

Internt; Ledermøte om Beredskap og Websak og mail omlegging og opplæring 
 
  



 

 

 

 

Grane kommune ArkivKode: FE - 033 

Arkivsak: 16/234 

JournalpostID: 16/2364 

Saksbehandler: Inger Lise Fløtnes 

 
 

Dato: 09.06.2016 

 
 

Saksnummer Utvalg Møtedato 

028/16 Formannskapet 14.06.2016 

 
Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Referatsaker 
 
Underliggende saker: 
001/16, Opprusting av rasteplass ved kryss E6-Fv76 - Tosenvegen 
 
 

 
 
Rådmannens innstilling: 
Referatsaker tas til orientering. 
 
Formannskapet 14.06.2016: 
 
Møtebehandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
FS- 028/16 Vedtak: 

Referatsaker tas til orientering. 

 
 
 
  



 

 

 

 

Grane kommune ArkivKode: FE - 033 

Arkivsak: 16/234 

JournalpostID: 16/2365 

Saksbehandler: Inger Lise Fløtnes 

 
 

Dato: 09.06.2016 

 
 

Saksnummer Utvalg Møtedato 

029/16 Formannskapet 14.06.2016 

 
Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Delegasjonssaker 
 
Underliggende saker: 
012/16, Søknad om skjenkebevilling for en bestemt anledning 
 
 
009/16, Søknad om skjenkebevilling for en bestemt anledning 
 
 
010/16, Søknad om skjenkebevilling for en bestemt anledning 
 
 
011/16, Søknad om skjenkebevilling for en bestemt anledning 
 
 
013/16, Søknad om serveringsbevilling 
 
 

 
 
Rådmannens innstilling: 
Delegasjonssaker tas til orientering. 
 
Formannskapet 14.06.2016: 
 
Møtebehandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
FS- 029/16 Vedtak: 

Delegasjonssaker tas til orientering. 

 
 
 
  



 

 

 

 

Grane kommune ArkivKode:  

Arkivsak: 16/107 

JournalpostID: 16/2354 

Saksbehandler: Rune Stabbforsmo 

 
 

Dato: 09.06.2016 

 
 

Saksnummer Utvalg Møtedato 

030/16 Formannskapet 14.06.2016 

 
Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Søknad om økonomisk støtte for å delta på Summer Camp for ungdomsråd 
 

Sammendrag: 
Grane ungdomsråd har gjennom nettverket Helgeland ungdomsråd fått invitasjon til å delta på 
Summer Camp i Lycksele i Sverige. 
Summer Campen er et samarbeid på tvers av landegrensene hvor ungdomsrådene tilknyttet 
Helgeland ungdomsråd på norsk side og ungdomsrådene i Lappland på svensk side møtes til felles 
samling.  
 
Campen koster kr. 5 500,- pr. person, men de kommunene som har betalt kontingent til Helgeland 
ungdomsråd får tre gratisplasser (to deltakere og en reiseleder). Transport, mat, overnatting og 
aktiviteter er inkludert i prisen.  
For å kunne delta på denne samlingen må ungdommene ha med en reiseleder fra egen kommune. 
Ungdomsarbeider Elin Paulsen har sagt seg villig til å reise på samlingen med ungdomsrådet mot at 
hun får en timegodtgjørelse for 37,5 timer. Denne kostnaden på kr. 6750,- søker ungdomsrådet 
økonomisk støtte til.  
 
Vurdering: 
Ungdomsrådet i Grane ble etablert for 15 år siden. Det har i perioder vært utfordrende å få et 
velfungerende ungdomsråd i kommunen, men de siste årene har det vært en markant forbedring, og 
dagens ungdomsråd fungerer godt. 

 
Kommunestyret vedtok i sak 52/14 at Grane kommune tilslutter seg ordningen med regionalt råd for 
ungdom på Helgeland.  
Helgeland ungdomsråd er forholdsvis nyoppstartet. Graneungdomene har til nå deltatt på ei regional 
samling med politisk opplæring av representantene, og hatt et samarbeid med ungdomsrådene i 
nabokommunene om avvikling av Ungdommens kulturmønstring (UKM).   
 
Styrkene med å være tilknyttet et regionalt ungdomsråd er: 
 
Bedre samarbeid på Helgeland. 
Bedre kunnskapsdeling og deling av kompetanse. 
Sterkere lokal og regional stemme for ungdom. 
Mulighet for å gjennomføre større prosjekter. 
Utnytte hverandres styrker. 
Regional politisk arena for ungdom. 
 



 

 

 

Lokale effekter som kan forventes av å være tilknyttet et regionalt ungdomsråd er: 
 
Kommunen får kvalitative innspill fra ungdom når det gjelder fraflytting og oppvekstvilkår.  
Arbeidet skaper tilhørlighet og ansvar for utvikling av egen kommune hos ungdom. 
Skape engasjement og deltakelse i planprosesser fra ungdomsgruppa. 
Gi ungdom økt politisk kompetanse. 
Bidra til rekruttering til Kommunestyret og annet lokalt politisk arbeid.  
Et regionalt ungdomsråd vil være en god og aktiv støtte for de kommunale ungdomsrådene, som 
bidrar til å sikre både styrke og kontinuitet.  
 
Med bakgrunn i punktene ovenfor anbefales det at Grane er representert under årets Summer Camp 
for ungdomsråd.  
 
 
 
 
 

 
Rådmannens innstilling: 
Komite for oppvekst og kultur anbefaler at Formannskapet innvilger søknad fra Ungdomsrådet om kr. 
6750,- for deltakelse på Summer Camp i Lycksele. 
 
Beløpet bevilges fra Formannskapets tilleggsbevilgningskonto og budsjettreguleres slik: 
 
0310.14900.100 kr. 6750,- K 
0120.10300.100 kr. 6750,- D 
 
 

 
Formannskapet 14.06.2016: 
 
Møtebehandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 030/16 Vedtak: 

Formannskapet innvilger, etter anbefaling fra komite for oppvekst og kultur,  søknad fra 
Ungdomsrådet om kr. 6750,- for deltakelse på Summer Camp i Lycksele. 
 
Beløpet bevilges fra Formannskapets tilleggsbevilgningskonto og budsjettreguleres slik: 
 
0310.14900.100 kr. 6750,- K 
0120.10300.100 kr. 6750,- D 
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JournalpostID: 16/2241 

Saksbehandler: Halvar Botnen 

 
 

Dato: 01.06.2016 

 
 

Saksnummer Utvalg Møtedato 

031/16 Formannskapet 14.06.2016 

 
Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Søknad om økonomisk støtte - Okstindan bokforlag AS 
 
Sammendrag: 
Okstindan bokforlag AS har søkt Grane kommune om støtte til utgivelse av tre bøker om 
Villmarksvegen. Støtten kan være direkte økonomisk støtte på kr. 30.000,- eller at kommunen kjøper 
30 bøker à kr. 1.000,-. 
Mottoet for bøkene er ”Bli bedre kjent med Villmarksvegen”, og utgiverne håper at bøkene kan bidra 
til økt interesse og aktivitet i regionen. 
 
Bøkene er på 100 sider og inneholder ca 110 historier. Halvparten av sidene er bilder, tegninger og 
kart. 
 
Av innholdet kan nevnes et kapittel om Børgefjellskolens historie, et stort kapittel om Kari Pedersens 
historie om Bustadmoen, og en historie fra Simskarhytta. 
 
Bøkene går i trykken i august 2016. 
 
 
Vurdering: 
Disse bøkene er god reklame, både for Grane kommune og for hele regionen langs Villmarksvegen. 
Samtidig gir de et godt innblikk i historien rundt Bustadmoen og Børgefjellskolen. Det anbefales 
derfor at Grane kommune yter et bidrag til utgivelsen ved at vi kjøper 30 bøker til kr. 1.000,- pr. stk. 
Dermed kan noen av bøkene brukes på skolen og biblioteket, og resten kan selges i Servicetorget. 
 

 
Rådmannens innstilling: 
Grane kommune yter et økonomisk tilskudd til Okstindan bokforlag AS ved at kommunen kjøper 30 
bøker til kr. 1.000,- pr. stk. 
 
Beløpet bevilges fra formannskapets tilleggsbevilgningskonto og budsjettreguleres slik: 
 
0310.14900.100   kr. 30.000,-   K 
 
 

 



 

 

Formannskapet 14.06.2016: 
 
Møtebehandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 031/16 Vedtak: 

Rådmannens innstilling: 
Grane kommune yter et økonomisk tilskudd til Okstindan bokforlag AS ved at kommunen 
kjøper 30 bøker til kr. 1.000,- pr. stk. 
 
Beløpet bevilges fra formannskapets tilleggsbevilgningskonto og budsjettreguleres slik: 
 
0310.14900.100   kr. 30.000,-   K 
 

Formannskapet  bemerker at Svenningdal også må påføres kartet i bokserien, samt ønsker 
omtale av ferdselsveier mellom  Fiplingdal og Svenningdal.  
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Saksnummer Utvalg Møtedato 

033/16 Formannskapet 14.06.2016 

024/16 Kommunestyret 22.06.2016 

 
Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Klubbhuset - Nytt klubbhus på Stormoen 
 
Sammendrag: 
Administrasjonen har på forespørsel fremskaffet tegninger og prisoverslag på bygging av nytt 
klubbhus. Saken om nytt klubbhus har pågått siden en tidligere ansatt i Grane kommune hadde dette 
som en hovedoppgave i et studie tilbake til 2010. Forslaget var i samarbeid med  
Grane idrettslag. I 2013 var det en gjennomgang av dette forslaget og ble da ikke fremmet for politisk 
budsjettbehandling på grunn høy investeringskostnad (ca. 11 millioner).  
Kommunestyret nedsatte en komité i sitt desember møte 2015.  
Administrasjonen fikk i oppgave og fremskaffe tegninger og kostnadsoverslag der arealer skulle være 
et minimum, men tilfredsstille kriterier for søknad om tippemidler. Det ble fremskaffet 3 alternativ 
og på nyåret ble første møte av en oppnevnt komité avholdt. Komiteen har bestått av 2 politikere, 2 
fra Grane idrettsklubb. Alternativ 3.2 ble valgt å jobbe videre med (tegning vedlagt). I tillegg til 
forslaget ble det foreslått av komiteen å flytte toalett i publikumsdelen ut og i tillegg bygge et kontor, 
til sammen 20 m2.      

 
Arbeidsgruppa for Klubbhusbygget har hittil arbeidet med valg av byggets planløsning og plassering.  
Øvrig fremdrift i Klubbhusrealisering er som følgende: 

1. finansiering fra Grane kommune 
2. søknad om tippemidler 
3. avvente søknadsutfallet 
4. utforming av anbudsgrunnlag 
5. utlysning av anbud og anbudsprosessen 
6. entreprenør søker om byggegodkjenning 
7. byggesaksbehandling 
8. byggeprosessen 

· eventuelt avvente punkt 3. og igangsette prosess 4. for og avvente tilskudd.  

 

 
Planfaglig vurdering: Nytt klubbhus er tenkt lagt i område vollen mellom gamle gressbane og 
kunstgressbane. Området er regulert til formål idrett.   

 
 
 
 



 

 

Vurdering: 

 
Kostnadsberegninger på nytt klubbhus a 210 m2. 4 977 048,- eks mva. i tillegg til ønsket areal utover 
forslaget. 474 000,- eks mva, til sammen 5 451 048,- eks mva. Av tilskudd kan kommunen maksimalt 
få inntil 1 million kroner i tippemidler.  
Klubbhusets plassering er valgt på vollen mellom Kunstgressbanen og den gamle grasbanen som er 
fremmet som forslag til ny sykehjemstomt.  
 
Grane senterparti har i notat til sykehjemssaken foreslått delvis samlokalisering og driftssamarbeid 
mellom Klubbhuset og nytt sykehjem.  

 
Bygget som nå er vurdert av den nedsatte komiteen vil dekke de behov en ser i dag og er utformet på 
slik måte at det kvalifiserer til tilskudd gjennom tippemiddelordningen.  
Brannfaglig vilkår og universell utforming skal bli ivaretatt.  

 
Rådmann har tillitt til at komiteens forslag vil være en fornuftig utforming av nytt klubbhus. Øvrige 
forhold omkring behovet for nytt klubbhus ansees kjent for representantene.  

 
I sak om årsregnskap 2015 anbefales det at fjorårets regnskapsoverskudd blir avsatt til betjening av 
lån / egenkapital i forbindelse. Rådmann er skeptisk til bruk av oppsparte midler og overskuddet fra 
2015. Rådmann anbefaler at vi er særlig forsiktig med å igangsette nye investeringstiltak i en usikker 
økonomisk tid hvor vi ikke kjenner regjeringens videre arbeid med kommuneøkonomien etter at 
resultatet av kommunesammenslåingsvedtak nå skjer i landets kommuner juni 2016.   

 
Pr i dag er det kr 5 781 600 på disposisjonsfond. Dette blir styrket med kr 6 800 000 dersom 
regnskapsoverskuddet fra 2015 avsettes på fondet.  

 
Rådmann ser klart behov for å til enhver tid ha tilgjengelig ca kr 7 mill på disposisjonsfondet, noe som 
også ble omtalt under politikeropplæringen i Hattfjelldal 19. mai i år.  
Rådmann mener vi må være robuste nok til å ivareta lovpålagte kostnadskrevende oppgaver som 
oppstår akutt, ha egenandel på finansiering av nytt sykehjem og andre investeringer.  

 
Sannsynligvis vil ikke bygging av klubbhus kunne skje før i 2017, mens fase 1-7 i stor grad kan foregå i 
2016. Kommunestyret kan selv vurdere om det skal foretas nødvendig planlegging av Klubbhus og 
sykehjem samtidig. Sykehjemsplanlegging vil starte med reguleringsplanlegging, noe som ikke ansees 
nødvendig for en klubbhusrealisering, siden planformålet allerede er idrettsformål.  

 
Grane kommune er ikke tjent med å lyse anbud ut i Doffin og eventuelt andre medier, dersom det er 
usikkerhet om finansiering kan skje, så Klubbhuset må være ferdigfinansiert før fase 5 (jfr pkt 
ovenfor) iverksettes.  
Rådmann ser 3 alternative løsninger for å kunne realisere bygging av klubbhus:  

 
Alternativ 1 
På grunn av økt investering og behov for betydelige låneopptak i forbindelse med bygging av nytt 
sykehjem, vedtar Grane kommunestyre å ikke realisere investering i nytt klubbhus.  

 
Utforming av anbudsgrunnlag for nytt klubbhus skal skje samtidig med utforming av anbudsgrunnlag 
og innsending av søknad til Husbanken for nytt sykehjem, slik at kommunestyret får oversikt over 
muligheter og begrensninger i samlokalisering av ønskede funksjoner 

 
Alternativ 2 
Grane kommunestyre vedtar bygging av nytt klubbhus på tomt mellom gress og kunstgressbane.  



 

 

 
Investering på inntil kr 5 millioner inkludert byggelederkostnader, eksklusive 
tippemiddletilskudd, finansieres med bruk av fondsmidler og låneopptak 

 
 
 
 
 
Alternativ 3 
Idrettsaktivitetene og alle aktiviteter for barn, unge den voksende delen av vår befolkning, vil kunne 
nyte godt av et nytt etterlengtet klubbhus som også kan være vellagshus eller nærmiljøhus. Styrking 
av nærmiljøene er en av kjerneoppgavene innen bolystarbeidet til Grane kommune. Kommunestyret 
ser mulighet til å finansiere dette tiltaket med 50 % låneopptak evt egenkapital og 50 % fra 
bolystmidler gjennom Vefsnafondet. Administrasjonen bes om å fremme sak om dette for 
fondsstyret.  

 
Rådmannens innstilling underforutsetning av også rådmannens innstilling i sak vedr valg av 
sykehjemstomt følges hva angår tomtevalg. Dersom annet tomtealternativ velges for nytt sykehjem, 
anbefaler rådmann at alternativ 3 ovenfor følges.  

 

 
Rådmannens innstilling: 
Grane kommune vedtar at utforming av anbudsgrunnlag for nytt klubbhus skal skje samtidig med 
utforming av anbudsgrunnlag og innsending av søknad til Husbanken for nytt sykehjem, slik at 
kommunestyret får oversikt over muligheter og begrensninger i samlokalisering av ønskede 
funksjoner.  
 

 
Formannskapet 14.06.2016: 
 
Møtebehandling: 

Senterpartiet foreslo at saken sendes direkte til kommunestyret med vedlegg, uten at 
formannskapet fatter vedtak.  

Ordfører foreslo : 
Grane formannskap ber rådmannen gjennomgå saksframlegget, herunder forslag til vedtak. 
De mangler, tegninger, referat og økonomi i prosjektet må på plass før kommunestyrets 
behandling 22. juni 2016 

 
FS- 033/16 Vedtak: 

Grane formannskap ber rådmannen gjennomgå saksframlegget, herunder forslag til vedtak. 
De mangler, tegninger, referat og økonomi i prosjektet må på plass før kommunestyrets 
behandling 22. juni 2016. 

Enstemmig vedtatt.  
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Saksnummer Utvalg Møtedato 

034/16 Formannskapet 14.06.2016 

 
Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Søknad om kjøp av tilleggstomt til redusert pris Tommy Eivindsen gnr. 49 bnr. 
340 
 
Sammendrag: 
Tommy Eivindsen fikk i 2015 innvilget søknad om kjøp av tilleggstomt til hans boligtomt gnr. 49 bnr. 
bnr. 340 i Vassbekkmoen boligfelt. Dette pga. problemer med innkjørsel til tomten.  

Eivindsen har fått tilsagn om å kjøpe tomten ved siden av med beliggenhet nordvest for bnr. 340. 
Tomten har et areal på ca. 460 m² (benevnt med halv tomt i delegasjonssak), og er for liten til å 
benyttes som en egen boligtomt. Tomteprisen er fastsatt til kr 75,-  pr. m² inkl. tilknytning til vann og 
kloakk i Vassbekkmoen boligfelt, og kjøpesummen blir da kr 34 500,-. I tillegg påløper kostnader til 
oppmåling og tinglysing. 

Eivindsen søker også om kommunal bistand til å bli kvitt problemer med issvelling på tomten. 
 

Vurdering: 
På grunn av at dette tomtearealet ikke er egnet til bebyggelse eller annen utnytting, bør Eivindsen få 
kjøpe tomtearealet som tilleggstomt til redusert pris, eksklusiv kostnader til oppmåling og 
tinglysning. 

Vedr. kommunal bistand til å bli kvitt problemer med issvelling, kan Eivindsen iverksette drenering på 
kommunal grunn etter nærmere avtale med Teknisk avd. 
 

 
Rådmannens innstilling: 
Tommy Eivindsen gis samtykke til kjøp av tilleggstomt til redusert pris med 50 % av opprinnelig 
tomtepris pr. m² eksklusiv kostnader til oppmåling og tinglysing. Kjøpesummen faktureres iht. 
oppmålt areal. 
 

 
Formannskapet 14.06.2016: 
 
Møtebehandling: 



 

 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 034/16 Vedtak: 

Tommy Eivindsen gis samtykke til kjøp av tilleggstomt til redusert pris med 50 % av 
opprinnelig tomtepris pr. m² eksklusiv kostnader til oppmåling og tinglysing. Kjøpesummen 
faktureres iht. oppmålt areal. 
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Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Søknad om kommunal overtakelse av Fallan bru over Vefsna 
 
Sammendrag: 
Sigmund Kvandal og Elin Eiterstraum søker på vegne av de private eierne av Fallan Bru Grane 
kommune om å overta det offisielle eierskapet av brua, som eies i fellesskap av oppsitterne langs 
Vefsna i området Fallmo – Turmo.  
 
Hengebrua ble oppført i 1947 – 48. Brua er iht. søknaden beregnet til en totalvekt på 6 tonn, men 
eierne har redusert dette til 2 tonn. Adkomstveiene til brua er private. 

 
Drift og vedlikehold utføres av eierne og finansieres med vegavgift, og det fremgår av søknaden at 
denne ordningen kan fortsette. 

 
Det foreligger ingen dokumentasjon på bruas tekniske tilstand og totalvekt, og om brua har vært 
kontrollert av sakkyndig kontrollør. Søkerne oppgir ingen begrunnelse for hvorfor de ønsker at Grane 
kommune skal overta eierskapet til brua. 

 
Det foreligger ingen informasjon om hvem som bruker brua, men i 2015 har det vært ca. 360 
bilpasseringer over brua. Brua brukes trolig mest av oppsitterne i området Turmo – Fallmo som en 
snarvei for å komme til og fra E6. 

 
Brua er iht. Nasjonal Vegdatabank (NVDB) registrert som privat vei. 

 
 
Vurdering: 
Iht. Vegloven kan kommunen overta en privat vei, og motsatt. I dette tilfellet er det private eiere som 
ønsker at Grane kommune skal overta eierskapet til Fallan Bru. Drift og vedlikehold av brua skal 
fortsatt utføres av eierne. 

 
Søkerne oppgir ingen begrunnelse for hvorfor de ønsker at kommunen skal overta eierskapet til brua, 
og det følger ingen dokumentasjon med søknaden på hvilken forfatning brua er i.  

 
Brua har liten og ingen nyttefunksjon for allmennheten generelt, og det er kun personbiler og mindre 
traktorer med totalvekt inntil 2 tonn som lovlig kan passere over brua. Det er dessuten stor 
usikkerhet om bruas tekniske tilstand. 

 
Konklusjonen blir at Grane kommune ikke bør overta eierskapet til Fallan Bru. 



 

 

 

 
Rådmannens innstilling: 
De private eierne av Fallan Bru gis avslag på søknad om kommunal overtakelse av eierskapet til brua. 
Dette begrunnes med at brua har liten nyttefunksjon for allmennheten, og at det er stor usikkerhet 
om bruas tekniske tilstand. 
 
 

 
Formannskapet 14.06.2016: 
 
Møtebehandling: 

Grane kommune ser at bruken av brua vil øke når Vefsna friskmeldes og laksefiske igjen blir 
aktuelt. Grane kommune vil komme tilbake til saken om overtakelse av Fallan bru, men da 
som et samarbeide mellom dagens eiere, rettighetshavere og Grane kommune.  Grane 
kommune bevilger kr. 10.000,- til Fallan bru v/Elin Eiterstraum. 
 
FS- 035/16 Vedtak: 

Grane kommune ser at bruken av brua vil øke når Vefsna friskmeldes og laksefiske igjen blir 
aktuelt. Grane kommune vil komme tilbake til saken om overtakelse av Fallan bru, men da 
som et samarbeide mellom dagens eiere, rettighetshavere og Grane kommune.  Grane 
kommune bevilger kr. 10.000,- til Fallan bru v/Elin Eiterstraum 
Enstemmig vedtatt. 
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Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Opprettelse av egen enhet for Miljøterapitjenesten 
 

Sammendrag: 
Miljøterapitjenesten (MT) er i dag organisert som en del av hjemmesykepleien. 
Miljøterapien forvalter et budsjettansvar på ca kr 3,3 millioner og har 6,6 årsverk. Det er en 
tjeneste hvor hver enkelt bruker innebærer så pass store kostnader, og hvor faglig 
oppfølging og heldøgns bemanning er nødvendig. Rådmann ønsker å skille dette området ut 
av hjemmesykepleien og la en fagleder får hovedansvaret for tjenesten. Fagleder blir direkte 
underlagt helse- og omsorgssjefen. Dette skjer innenfor dagens bemanningsbehov og dagens 
budsjett, men fra 2017 er det behov for 75 % økning i budsjettet.  
 
Brukere av miljøterapitjenesten; 
Pr i dag har vi 13 brukere av vår miljøterapitjeneste:  
1 i aldersgruppen under 16,  
10 i aldersgruppen 16-50, og 2 personer i alder 50- 70  
Av disse bor 3 i kommunale boliger, mens 9 bor hjemme med praktisk bistand. 
En bruker er organisert med døgnbemanning, 24/7 tjenester.   
En bruker under 16 år har tjenester for avlastning.  
En bruker er under opplæring i omsorgsbolig. 
 
Personalet innen området miljøterapi:  
6,6 årsverk i boliger med bemanning. 
 
Av de ansatte har vi 3 faglærte (Vernepleier og helsefagarbeidere)og 9 ufaglærte.  
Sykefraværet i tjenesten var i 2015 4.2 % i avlastningsboligen, og 12.2 % i døgnbemannet 
bolig. 
 
Vi ser at sykefraværet har gått ned første del av 2016. 0,0 i avlastningsboligen, og 6,5 i 
døgnbemannet bolig tom mai.  
 
For å utrede tjenesten på et faglig nivå ble vernepleier, med deltidsarbeid i 
barnevernstjenesten, nylig ansatt i miljøterapien. (Det er normalt at vernepleiere er ansatt i 
miljøterapitjenetsen i kommuene.) 



 

 

 
Økonomi innen området miljøterapi 
Boliger tilknyttet denne tjenesten har eget budsjett. 
 
Budsjett 2015 for begge boliger med bemanning  
(Heldøgns bemanning og avlastning) var på kr 3 398 240, regnskap 2015 viser følgende ved 
års slutt: kr.3.239.758 dvs. et overskudd på 329 755  
 
Kommunen får refusjoner/tildeling via rammeoverføring for alle brukere med diagnose 
psykisk utviklingshemming, men tilskuddet er ikke nødvendigvis øremerket. Fra 2016 vil vi få 
refusjoner for en til, og det vi gi økonomisk grunnlag for å gjøre de endringer som er tiltenkt. 
 
Ved ”særlig ressurskrevende brukere” med heldøgns bemanning får vi refundert ca. 1/3 av 
utgiftene. Her er vår egenandel på ca. 800.000 pr år, og her blir tilskuddet direkte tilført 
budsjettpost.  
 
Prosessen for å endre organiseringen:  
Det er avholdt følgende samhandlingsmøter:  

· Utredning av MT-tjenesten er lagt inn som eget punkt i virksomhetsplan for 2015, i samråd 
med fagledere i helse og omsorg. Det er diskutert i lederteam og fagressursmøter.  

 
· Det ligger også inne som eget punkt i budsjett for helse og omsorg. 

 
· Det er avholdt flere møter med vernepleier i prosessen med å kartlegge tjenesten.  

Det kan nevnes at hun fikk, etter eget ønske i 75 % stilling i 2015 pga vakanse i bolig. For 
henne har det vært: Arbeidssted døgnbemannet bolig, med ansvar også for oppfølging av 
avlastningsbolig. I tillegg har hun fortsatt 25 % stilling knyttet opp mot bruker i 
barnevern. Ved evt. overgang til 100 % i MT-tjenesten vil hun fortsatt ha ansvar for 
oppfølging av denne brukeren. 

 
· Det har også vært. opplæring i systemtenkingen for å drive en enhet; lønnssystem, 

turnusarbeid med mer.  
·  
· Det er utarbeidet nye turnuser i samråd med de ansatte i avlastningsboligen (med bl.a. 

bakgrunn av kritikk fra Kompetansesentret i Tromsø). Denne turnusformen krever 
dispensasjon fra arbeidstilsynet, noe som ikke var søkt om tidligere. Vaktene var for lange, 
og helheten upraktisk. Vi arbeider nå med turnus i den døgnbemannede boligen.   

Vurdering 
Med bakgrunn i at en såkalt tung bruker, innebærer store utgifter for kommunen og det er 
refusjonsordninger fra Fylkesmannen, så har rådmann stilt spørsmålstegn ved en del 
forhold:  
Har Helse og omsorg tilstrekkelig kapasitet til å passe på at dette fagfeltet og dets økonomi 
følges opp tilstrekkelig.?  
 
Helse og omsorgssjefen henviser til følgende:  

· Hvordan sikrer kommunen tildeling av tjenester etter helse- og omsorgstjenesteloven§           
3-2, punkt 6 bokstavene a og b? 

· Hvordan sikrer kommunen oppfølging av disse tjenestene uten bruk av tvang og makt? 
· Hvordan sikrer kommunen gjennomføring av planlagte tvangstiltak hetter helse- og 



 

 

omsorgstjenesteloven § 9-5, 3. ledd? 

For at vi skal kunne oppfylle alle krav som foreligger ser vi at det er vesentlig at leder er 
fysisk tilstede for å trygge og veilede personell. 
Det stilles store krav til at kommunen skal ivareta rettsikkerheten til personer med psykisk 
utviklingshemming. Regelverket skal være lett tilgjengelig, og det skal gis opplæring i reglene 
om Kap. 9 for alle ansatte. HO-sjef ønsker å påpeke noen viktige punkter i denne 
sammenheng: 
Tillitskapende tiltak må være utprøvd og dokumentert.  
Tillitskapende tiltak på systemnivå vil være: 
Fagledelse 
Organisering, arbeidsmåter og rutiner 
”Smått” er godt – små avdelinger/enheter med fast personale 
Fysiske omgivelser hvor det er orden, og personene kjenner seg igjen. 
Tilstrekkelig kvalifisert personale. 
 
Boligene ligger tett sammen, noe som gjør at det er gode muligheter for å organisere 
tjenesten som en egen enhet. Det vil også være naturlig at lederen arbeider i dette miljøet, 
for enklere å skape en fagutvikling i tjenesten i henhold til krav som foreligger. Det blir også 
enklere for de ansatte å nå sin leder. (lønn, ferieavvikling og personaloppfølging). 
Med bakgrunn i utredning som er gjennomført, anbefaler Helse og omsorgssjefen ovenfor 
rådmann en modell hvor miljøterapien skilles ut som eget fagområde. Det er ønskelig at 
vernepleier går inn som avdelingsleder i 100 % stilling. 75 % fra juni-2016, og 100 % fra 
1.1.2017. 

Vi har et ønske om å styrke og samle alle i tjenesten til en egen avdeling. Leder blir da 
direkte underlagt HO-sjef på lik linje med andre avdelingsledere i helsetjenesten.  

Det er vesentlig å kvalitetssikre denne tjenesten, og leder med miljøterapeutisk 
fagkompetanse blir nødvendig. 

For å gjennomføre endringer i boligene/ turnus trengs det til sammen 0,75 % økning i 
årsverk totalt på tjenesten fom. 2017. 

25 % av dette er til leder, mens 50 % er tiltenkt helsefagarbeider. Dette vil gi et godt 
grunnlag for bemanning framover.   

Budsjettet skal leveres i ballanse, og rådmann ser det sannsynlig at økt tildeling pga nye 
brukere og mindre vikarbruk og nedgang i sykefravær vil kompensere og dermed ballansere 
budsjettet uten vesentlig økning,  

 

 
 
 

 
 
 
Rådmannens innstilling:  
Fagfeltet miljøterapi skilles ut som egen faglig enhet med avdelingsleder med personalansvar og 



 

 

økonomiansvar i stillingskode 7453 fom. Juni 2016. 
Det innarbeides  vernepleier i faglederstilling. Totalt 75 % økning i budsjett 2017 og videre.  
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Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Økning av stilling flyktningekonsulent 
 
Trykte vedlegg: 
09.06.2016 49187 Mangler tittel 
 
Sammendrag: 
JFR. Vedtak om bosetting av flyktninger i Grane kommune , vedtatt i kommunestyret  16.12.2015  for 
perioden 2017 – 2020.  
 
Der ble fattet følgende vedtak: 
Administrasjonen utreder og legger til rette for bosetting av inntil 20 flyktninger. 

 
NAV Grane har i dag ansatt Flyktningekonsulent i 50 % stilling, i denne tjenesten har vi ansvar for å ta 
i mot flyktninger som får Grane tildelt som bosettingskommune, det kan være at de er i 
Flyktningemottak eller kommer direkte som overføringsflyktninger. 
Grane kommune bosetter i boliger som er bygd for denne brukergruppen,  pr Mai-16 har vi til 
sammen bosatt 18 voksne og 5 barn.  Vi har valgt å bosette i bofellesskap i de største boliger, og har i 
dag 4 voksne som kommer i tillegg til de som er bosatt. 

 
Flyktningekonsulent i NAV skal sikre at de som får tildelt en kommune skal bli godt  tatt i mot, det er 
viktig med god samhandling og integrering med etater i mellom slik at den enkelte bli ri satt i stand til 
best mulig integrering i samfunnet, dette med skole og språkpraksis. 
NAV ser at vi i dag har for liten stillingsstørrelse for å få denne jobben optimalt utført. Vi har videre 
samhandlet med IMDI der vi oppfordres til  å  fortsatt ha en ansatt i 100 % stiling som skal   utføre 
jobben fremmover. NAV vurderte å ansette i 50 % stilling først for så å se hva denne jobben 
innebærer, 
Det som vi da har erfart viser seg at det er for lite ressurser med 50 % stilling. 
  
I dag har vi hatt lønnsutgifter i full stilling med lønnsmidler fra NAV Stat, vikarmidler for udisponerte 
lønnsmidler, Dette vil da ikke kunne videreføres da oppgaver pr i dag for Flyktningekonsulent vil 
fortsatt være bare med bosetting av flyktninger. 

 
NAV leder har foretatt en vurdering i forhold til nødvendighet av økning av stilling og funnet at 
dersom vi skal kunne fortsette med forsvarlig oppfølging av den enkelte som får tildelt Grane 
Kommune som bosetting kommune er det nødvendig å ha 100 % stilling til å utføre denne jobben 
fremover også. 
Dette vil da innenfor prosjekt flyktninger tilsi at det blir benytte lønn til Flyktningekonsulent med kr 
430 000,- i 100 % stilling. 
Tidligere vurdert til 215 000,- i halv stilling 



 

 

 
 
 
 
Denne økning vil bli foretatt innenfor budsjett til flyktningene som er integreringstilskudd som 
tilføres Grane kommune, Flyktningetjenesten 
Vi får tildelt Integreringstilskudd som pr voksen er for 2016, 234 000,- pr stk enslig voksen, for ikke 
enslige voksne er det for år 1, 184 000,- pr person, for barn  kr 184 000,- pr stk for år 1. 
For de som er inn i år 2-5  i integreringen utgjør  tilskuddet  220 000,- pr stk. Dette utbetales i fire 
terminer fra IMDI (Integrerings- og mangfoldighetsdirektoratet) 

 
 
Vurdering: 
Forutsetning for t vi skal klare å fortsatt ha en  god integrering og et godt tilbud er at vi har 
tilstrekkelig med ressurser til å utføre jobben. 

 
Det som skal dekke utgifter til denne økning av bemanning er tilskudd som tildeles kommuner ved 
økonomisk overføringer skal dekke de driftsutgifter som kommunen har med blant annet 
bemanning, økt bemanning og dekning av livsopphold til flyktninger som bosettes i kommunene.  

 
For å klare å ivareta dette er det økning av stilling som Flyktningekonsulent som vil være nødvendig. 
 

 
Rådmannens innstilling: 
For å opprettholde tett og god oppfølging og integrering i Grane kommune fremmover, vedtas 
det  økning av resurs som flyktningekonsulent  
fra 50 % til 100 % fast stilling.  
Økningen lønn og sosiale utgifter finansieres med bruk av tilskuddsmidler gitt av Staten til formålet. 
Følgende budsjettregulering foretas:  
 
6400.10100. 285 prosjekt flyktninger 6400 kr 215 000 D 
6400.10990. 285 prosjekt flyktninger 6400 kr 13.200 D 
6400.10901. 285 prosjekt flyktninger 6400 kr 44.000 D 
64100.18100. 285 prosjekt flyktninger 6400 kr 272 200 K 
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FS- 037/16 Vedtak: 

For å opprettholde tett og god oppfølging og integrering i Grane kommune fremmover, 
vedtas det  økning av resurs som flyktningekonsulent  
fra 50 % til 100 % fast stilling.  
Økningen lønn og sosiale utgifter finansieres med bruk av tilskuddsmidler gitt av Staten til 
formålet. Følgende budsjettregulering foretas:  
 



 

 

6400.10100. 285 prosjekt flyktninger 6400 kr 215 000 D 
6400.10990. 285 prosjekt flyktninger 6400 kr 13.200 D 
6400.10901. 285 prosjekt flyktninger 6400 kr 44.000 D 
64100.18100. 285 prosjekt flyktninger 6400 kr 272 200 K 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 
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Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Finansrapport 1-2016 
 
Trykte vedlegg: 
01.06.2016 49051 Finansrapport2016 tabeller og oversikter.docx 
 
Sammendrag: 
I henhold til Grane kommunes Finansreglement pkt. 7, skal finansrapport forelegges kommunestyret 
til behandling  hver 31.03 og 30.09 årlig..  
Finansrapport 1-2016  fremlegges til politisk orientering 

 
 
Vurdering: 
Finansreglementet skal revideres og opp til ny behandling i nærmeste framtid. Reglementet er sendt 
revisjonen for gjennomgang. 
Finansreglementet ble vedtatt i kommunestyret  27.10.2010. Reglementet skal oppdateres en gang 
hver kommunestyreperiode, altså hvert 4. år 
I henhold til Grane kommunes Finansreglement pkt. 7 skal finansrapport forelegges kommunestyret 
til orientering  pr.31.03 og 30.09 årlig. 

 
Finansreglemet pkt. 7 
Rådmann skal i forbindelse med kvartalsrapportering pr. 31. mars og 30. september legge fram 
rapporter for kommunestyret som vises status for kommunens finansforvaltning. Formål med 
rapportering er å informere om finansforvaltningens faktiske resultater, samt finansforvaltningens 
eksponering i forhold til de rammer og retningslinjer som er fastsatt. Rapporten skal inneholde: 

 
1. Oversikt over gjeldens fordeling på lånenes type, renteutvikling og låneinstitusjon.  
2. Oversikt over plassering av ledig likviditet med fordeling på aktivaklasse og vilkår  
3. Oversikt over plassering av langsiktig finansiell aktiva med fordeling på aktivaklasse og vilkår.  

 
Avvik fra reglementet skal rapporteres til kommunestyret. I forbindelse med kvartalsrapporteringen 
skal det fremgå om det har vært avvik siden forrige rapportering. For å avdekke om det har vært eller 
oppdaget avvik, skal ledergruppe i fellesskap drøfte dette i møte før kvartalsrapportering for å 
forsterke kontrollen, og eventuelle avvik deretter håndteres av kommunestyret. 

 
Rapportering fra bank(er) og eventuelle finansinstitusjoner kommunen mottar, må undergis 
selvstendig vurderinger og grundig kvalitetssikring også av kommunen selv, i den hensikt å følge en 



 

 

forsiktighetslinje. 

 
I finansreglementet er dato for fremleggelse finansrapport 30.03. Dette fravikes på denne rapport. 
Av hensiktsmessige grunner, bør det være samsvar mellom rapportering finans- og økonomi. 
Økonomirapport pr. tertial, derfor er dato for finansrapport valgt til 30.04. Dette vil bli omgjort i 
revidert  reglement. 

 
 

 
Rådmannens innstilling: 
Finansrapporten tas til orientering. 
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Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 038/16 Vedtak: 

Finansrapport  nr  1 – 2016 tas til orientering.  
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Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

1. tertialrapport 2016 - Grane kommune 
 
Vedlegg: 
Tertialrapport pr. tjenesteområde 
Regnskapsoversikt flyktningetjenesten 

 

Sammendrag: 
 

TERTIALRAPPORT 1-2016 (01.01 - 30.04.2016) 

  

GRANE KOMMUNE Regnskap Budsjett  Avvik  % 

Ansv. Område 2016 2016   
1 Sentraladministrasjonen 4 417 512 4 460 

197 
-43 -1 

2 Oppvekst og kultur 10 966 
120 

11 642 
199 

-676 -6 

4 Teknisk 6 733 077 7 430 
309 

-697 -9 

5 Pleie-omsorg/Helse 14 132 
691 

13 421 
948 

711 5 

6 NAV (inkl. flyktningetj.) 309 692 1 149 
828 

-840 -73 

7 Politiske 
styringsorganer 

2 228 728 2 137 
636 

91 4 

            

  T O T A L T 38 787 
820 

40 242 
117 

-1454 -4 

 
Legger ved regnskapsoversikt for flyktningetjenesten som egen rapport.  
 
Sentraladministrasjonen: Styrer innenfor budsjetterte rammer. Dette til tross uforutsette utgifter 
ekspropiasjonssak. Se vedlegg. 

 
Oppvekst-Kultur: Styrer innenfor budsjetterte rammer. 

 
Teknisk-Næring: Styrer innenfor budsjetterte rammer. 



 

 

 
Helse-omsorg: Styrer innenfor budsjetterte rammer. 
Regnskapsmessig kan det se ut som område 5 har overforbruk.  

 
 
 
 
Som tilleggsopplysning: Innenfor dette området kjøres for tiden prosjekt på psykiatri. 
Regnskapsmessig står prosjektmidlene på fond, og vil bli oppgjort ved årsslutt. Prosjektmidlene 
utgjør pr 30.04 ca. 550.000.I tillegg utestående brukerbetaling sjukeheimen ca. 150.000. 
  
NAV: Styrer innenfor budsjetterte rammer. 
Pga. flyktningetjenesten, se eget oppsett, vises regnskapsmessig stort mindreforbruk. 

 
Politiske styringsorganer: Regnskapsmessig merforbruk skyldes i hovedsak periodisering utbetaling 
til kirkelige formål. 

 
Økonomistyringen i Grane kommune er god. Viser til tertialrapporter områdevis. Alle 
tjenesteområder holder sine tildelte, budsjetterte rammer. 

 
Vurdering: 
Budsjettkontrollen i Grane kommune er god. Alle tjenesteområder holder sine tildelte, budsjetterte 
rammer. 
 

 
Rådmannens innstilling: 
Tertialrapporten tas til orientering 
 

 
Formannskapet 14.06.2016: 
 
Møtebehandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 039/16 Vedtak: 

Første Tertialrapport  2016 tas til orientering 
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Grane kommunes årsregnskap og årsberetning 2015 Desisjon 
 
Trykte vedlegg: 
Kontrollutvalgets uttalelse 2015 
Revisjonsberetning 2015 
Regnskap 2015 
Årsberetning 2015 
Årsmøtevedtak 2015-Grane Frivillighetssentral 

 
 
Sammendrag: 
Grane kommunes årsberetning 2015 godkjennes. 
Grane kommunes årsregnskap 2015 godkjennes 
Årets overskudd, kr. 6.683.830,99 avsettes disposisjonsfond. 
 
Kr. 26.880 avsettes bundet driftsfond frivillighetssentralen for anvendelse i 2016 
Ihht. sak  5/16 Årsmøte  Grane Frivillighetssentral. 
 
Budsjettregulering: 
8400.19300.880          6.683.830,99          K          (Årets overskudd) 
8400.15400.880          6.683.830,99          D          (Avsetning disposisjonsfond) 
(25699001) 
8400.19400.880                26.880          K          (Bruk disposisjonsfond) 
(25699001) 
8400.15500.880                26.880               D          (Avsetning bundet driftsfond 
Frivillighetssentralen) 
(25199452) 
 
 
Vurdering: 
2015 har  driftsmessig vært et godt år for Grane kommune. Kommunebarometeret (utgitt av 
Kommunal Rapport) viser at kommunen har steget 119 plasser fra 2014. Kommunens 
plassering er på 244. plass av i alt 428 kommuner på landsbasis. Dette viser en positiv 
utvikling for Grane kommune. 
 



 

 

 
 
 
 
Årsregnskap 2015 er avlagt innen fristen ihht. ”Forskrift om årsregnskap og årsberetning” 
(15.12.2000) og kommuneloven §48. 
 
Regnskapet er splittet i drifts- og investeringsregnskap, samt balanseregnskap pr. 
31.12.2015. 
 
Regnskapet er revidert og godkjent av KomRev Trøndelag IKS. 
 
Revisors beretning datert 14.04.2016 og kontrollutvalgets uttalelse datert 31.05.2016 tas til 
orientering. 
 
Årsregnskapet viser regnskapsmessig netto driftsresultat på 1,97 %. Reelt netto driftsresultat 
4,36 %. Viser til  note 16 i regnskap 2015. 
 
Årsmøtet i Grane Frivillighetssentral fattet vedtak sak 5/16 - Regnskap 2015. 
Regnskapet for 2015 godkjennes, og mindreforbruk på kr. 26 880 settes på fond 
25199452Frivillighetssentralen. 
Vedtaket fattet etter regnskapsavleggelse, og må godkjennes av kommunestyret. 
 
Administrasjonen foreslår å avsette mindreforbruket  kr. 6.6 mill  direkte til disposisjonsfond. 
Dette for å få bygd opp egenkapital til nytt sykehjem.  
 
Bygging av nytt sykehjem vil føre til at driftsutgiftene vil øke som skissert nedenfor. 
Evt. låneopptak  2017 nytt sykehjem ekstra driftsutgifter (økonomiplan 2016 pkt.4.2) vil 
utgjøre: 

 Avdrag  40 år Avdrag  30 år Avdrag  20 år Renter 
(3%) 

Lån 100 mill         

 2 500 000 3 333 000 5 000 000 3 000 000 

Lån 70 mill     

  1 750 000 2 333 333 3 500 000 2 100 000 

Lån 50 mill     

  1 250 000 1 666 666 2 500 000 1 500 000 

  
For å få realisert nytt sykehjem bør vi nå, når vi har muligheten til det, opparbeide så mye 
egenkapital som mulig. Dette for at et godt tjenestetilbud kan opprettholdes i årene 
framover. Ikke lovpålagte investeringer bør ikke prioriteres i inneværende økonomiperiode. 
Grane kommune er en liten kommune, og investering i nytt sykehjem kan bli en økonomisk 
utfordring i årene som kommer. Ved låneopptak kr. 100 mill (40 år) må driftsutgiftene 
reduseres med 5,5 mill.  
 
Pr. tiden er usikkerheten stor om fremtidige kommunale rammebetingelser. Dette er også 
en av årsakene til at investeringsrammen på ikke lovpålagte anbefales å ligge lavt i noen år 
framover.   



 

 

 
 
Rådmannens innstilling: 

1. Det fremlagte årsregnskap fastsettes som Grane kommunes regnskap for 2015. 
2. Den fremlagte årsberetning 2015 godkjennes. 
3. Årets regnskapsmessige overskudd avsettes: 

Disposisjonsfond kr.6.683.830,99 (25699001)  
4. Godkjennelse av årsmøtesak nr. 5 Grane Frivillighetssentral. (KOK 8/16) mindreforbruk 

frivillighetssentralen kr 26.880 avsettes bundet driftsfond frivillighetssentralen. (25199452) 

 
Budsjettregulering: 
8400.19300.880          6.683.830,99          K          (Årets overskudd) 
8400.15400.880          6.683.830,99          D          (Avsetning disposisjonsfond) (25699001) 
2600.15500.880                    26.880           D            (Avsetning bundet driftsfond Frivillighetssentralen) 
(25199452) 
2600.19400.880                26.880          K            (Bruk av disposisjonsfond) (25699001) 
 

 
Formannskapet 14.06.2016: 
 
Møtebehandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 040/16 Vedtak: 

Det fremlagte årsregnskap fastsettes som Grane kommunes regnskap for 2015. 
1. Den fremlagte årsberetning 2015 godkjennes. 
2. Årets regnskapsmessige overskudd avsettes: 

Disposisjonsfond kr.6.683.830,99 (25699001)  
1. Godkjennelse av årsmøtesak nr. 5 Grane Frivillighetssentral. (KOK 8/16) 

mindreforbruk frivillighetssentralen kr 26.880 avsettes bundet driftsfond 
frivillighetssentralen. (25199452) 

 
Budsjettregulering: 
8400.19300.880 6.683.830,99 K (Årets overskudd) 
8400.15400.880 6.683.830,99 D (Avsetning disposisjonsfond) (25699001) 
2600.15500.880                    26.880           D            (Avsetning bundet driftsfond 
Frivillighetssentralen) 
(25199452) 
2600.19400.880       26.880 K            (Bruk av disposisjonsfond) (25699001) 
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Helgeland Kraft AS - etablering av konsern. Svar på høring. 
 
Rådmann vil gjøre oppmerksom på at  representantene i Bedriftsforsamlingen som i følge 
forvaltningsloven bør vurderes vedr habilitet. Det gjelder også varamedlemmer til 
bedriftsforsamlingen i Helgelandkraft. 

 
 
Trykte vedlegg: Vedtekter Helgeland kraft as.  
Helgeland Kraft AS- etablering av Konsern datert 06.04.16 

 

Sammendrag: 
Helgeland Kraft AS ber eierkommunen gi sin tilslutning til en konsernmodell for selskapet. På den 
måten vil selskapet oppfylle de nye kravene som stilles i Energiloven (vedtatt 18.03.2016). Det nye 
lovkravet dreier seg først og fremst om å skille morselskapet fra nettselskap. Helgeland Kraft AS løser 
dette ved å foreslå etablering av Konsern i stedet for aksjeselskap. Eierkommunene vil ha styring 
gjennom bedriftsforsamling for konsernet, men ikke for underselskapene. 
 
Advokat Lund & co er engasjert av de 4 største eierkommunene;  Brønnøy, Vefsn, Alstahaug og Rana.  

 
 
Lund & co sier bl.a. følgende om bakgrunn for konsernmodellen:  

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
Helgeland Kraft AS presenterer følgende kart for den nye organisasjonen ;  

 
 
Det vil ikke være endring av eierstrukturen, dvs aksjefordelingen og sammensetning av 
representanter fra kommunene i morselskapet. I datterselskapene blir ikke eierkommunene 
representert.  

 
Helgeland Kraft AS har satt følgende fremdriftsplan for konsernetableringen:  

 
 
Lund & co kommenterer  

 



 

 

 
 
 
Både de 4 største eierkommunene og Helgeland Kraft as har i flere omganger engasjert sine juridiske 
rådgivere. Dersom det kommer ny informasjon i juni mnd, vil dette legges fram for formannskap og 
kommunestyre.  

 
 
 
Bakgrunn 
Eierkommunene har fått tilsendt følgende anbefaling fra styret i Helgeland Kraft AS:   

 

 
 
 



 

 

 
 
Andre kommuners behandling:  

 
Alstahaug kommune, formannskapet;  behandlet saken  tirsdag 31. mai med slik innstilling til 
kommunestyret:  
Før Alstahaug kommunestyre gir sin tilslutning til at Helgeland Kraft AS omdannes til konsern, bes 
administrasjonssjefen å utrede hvilke konsekvenser den foreslåtte konsernmodellen vil ha for  
kommunens eierstyring og kontroll med selskapet, herunder spørsmål om:  
- Avkastningskrav  
- Omsetningsbegrensninger  
- Bestemmelser om bedriftsforsamling  
- Instruksen for valgkomiteen  
- Vedtektene  
- Styresammensetningen og vedtektene i datterselskapene  
Administrasjonssjefen får i oppdrag å utarbeide forslag til en felles eierstrategi i fellesskap med 
kommunene Rana, Vefsn og Brønnøy. Forslaget skal sendes ut på høring til alle eierkommunene, før  

 
endelig forslag oversendes til behandling i eierkommunene. Arbeidet bør være sluttført med vedtak i 
alle eierkommunene innen 01.12.16.  

 
Rana kommune, formannskapet:  

 
 
Rådmennene i kommunene informerer foreløpig slik:  
Hemnes kommune Setter ikke saken opp til behandling før ferien. Neste møterunde for oss er medio 



 

 

sept.  
Leirfjord kommune: I Leirfjord vil vi behandle dette som planlagt den 22.06.16 
Hattfjelldal kommune: sannsynligvis fremme sak  til kommunestyret den 16.06 
Herøy kommune Har fulgt anbefalingen fra styret. Saken var til behandling i formannskapet 10. mai 
og går i kommunestyret 21. juni 
Andre sier at I praksis vil vi måtte avventa hva de fire største bestemmer seg for, og deretter ta 
hensyn/konsekvens av deres valg. 
  
Helgeland Kraft AS sier følgend ei mail av 3.6.16:  
Helgeland Krafts styre gikk gjennom status i saken i styremøtet 02.06.16 og bad om at konsekvenser 
ved en utsettelse ble nærmere konkretisert og kommunisert ut til selskapets eiere. 
  
Med henvisning til Helgeland Krafts brev av 25.05.16 der det på det sterkeste ble advart mot 
utsettelse av konsernetableringen konkretiseres følgende: 
  

· påløpte kostnader er så langt 3,9 mill. kr av budsjett 5 mill. kr (ekstern bistand og interne timer) 

· merkostnader ved ett års utsettelse anslås til 2 mill. kr i direkte kostnader pga. nødvendige  
      oppdateringer ved et nytt gjennomføringstidspunkt 

· En utsettelse vil også medføre forsinkelser og konsekvenser for flere andre prosesser som pågår 
i sammenheng med eller er planlagt i etterkant av konsernetableringen: 

· forbedret virksomhetsstyringssystem 
· mulig overgang til internasjonale regnskapsregler som tilpasning til forventinger fra långivere 
· svekket omdømme i obligasjonsmarkedet ved utsettelse av allerede igangsatt prosess mot 

obligasjonseierne 
· mindre tid til tilpasning til et langt mer utfordrende og krevende funksjonelt skille fra 2021 
· generelt effektivitetstap internt pga. svekket moment og drivkraft i hele organisasjonen 
· utsatt høsting av de fordeler et konsern gir innen målrettet fokus og dermed økt lønnsomhet og 

verdiskaping 
  
Det har hele tiden vært en forutsetning at overgangen til konsern gjennomføres uten vesentlige 
endringer som berører styringsstruktur og eiermessige forhold utover nødvendig tilpasning av 
eksisterende styringsdokumenter til ny formell selskapsorganisering. Vi viser her også til tidligere 
oversendt notat av 24.05.16  fra vår juridiske rådgiver advokatfirmaet Selmer som bekrefter at 
kommunenes eierstyring videreføres uendret sammenlignet med det som gjelder i dag. 
  
Vi har underveis klart presisert at arbeidet med en felles eierstrategi ikke har direkte sammenheng 
med eller bør koples til selve konsernetableringsprosessen så lenge utgangspunktet har vært minst 
mulig endringer fra det bestående. Vi vil igjen understreke at arbeidet med en felles eierstrategi ikke 
utfordres av at Helgeland Kraft etableres som konsern først. 

 
 
Vurdering: 
Rådmann ser at vi har ett par alternativ for behandling av denne saken. 

· Avvente de 4 store eiernes beslutning og se deres vurdering av konsernmodellen, særlig det 
som angår eierkommunenes styringsrett over bla. fremtidig økonomisk utbytte.  

Eller  
· Gi vår tilslutning uavhengig av utredningene som foregår i de 4 største eierkommunene.  

 
Når det gjelder Konsernmodellen har rådmann en betenkning, og det er at eierkommunene mister 
styring av underselskap. Derfor er det viktig med tydelig styring av morselskapet og dets økonomiske 
forhold til de underliggende selskapene. Det er fornuftig at de største eierkommunene går sammen 



 

 

om en felles eierskapsstrategi som de mindre kommunene også kan slutte seg til. Ideelt sett skulle 
samtlige ordførere kunne deltatt i utforming av mål og strategi for eierskapet.  

 
Vedrørende kommunalt eierskap generelt 
I forrige kommunestyreperiode var utarbeidelse av en eierskapsstrategi/eierskapsmelding satt opp i 
overordna planstrategi. Den er ikke blitt fremmet for kommunestyret. Men utkast til slik melding 
(2014-2015) foreligger og er på nytt aktualisert gjennom engasjementet de 4 store eierkommunene 
nå viser i Konsernsaken i Helgeland Kraft as.  
Følgende er hentet fra utkastet til Grane kommune:  
KS har utarbeidet 19 anbefalinger innenfor følgende emner om eierstyring, selskapsledelse og kontroll 
(utdypet i vedlagt KS-notat):  
1. Obligatorisk opplæring av og informasjon til folkevalgte Hvis ikke kommunen signaliserer en aktiv 
rolle med krav og forventninger, vil andre aktørers krav og forventninger bli lagt til grunn. Det er ikke 
sikkert at det vil skape en utvikling i tråd med Grane  kommunens interesser.  
”Å eie er å ville”, skriver Sandens kommune i sin eierskapsmelding, og oppsummerer noe som bør 
være helt sentralt tema i utformingen og etableringen av et godt eierskap.  
Hovedspørsmålet er: Hva er det kommunale formålet med selskapet eller den kommunale 
eierandelen i selskapet? Hva er det man vil med sitt eierskap?  

 
Det anbefales å skille mellom de krav kommunen stiller til hvordan eierskapet skal utøves 
(eierskapspolitikken), og de krav kommunen har overfor det enkelte selskap for å sikre at selskapet 
ivaretar de formål og målsettinger som eierne har satt (eierstrategien).  
Det er særlig tre prinsipper som bør være styrende fra kommunens side 

· en bør praktisere åpenhet 
·  en bør som eier være forutsigbar 
· en bør arbeide for størst mulig grad av effektivitet.  

 
2. Utarbeidelse av eierskapsmeldinger  

3. Utarbeidelse og revidering av selskapsstrategi og selskapsavtale/vedtekter  

4. Vurderinger og valg av selskapsform  

5. Fysisk skille mellom monopol og konkurransevirksomhet  

6. Tilsyn og kontroll med kommunale foretak og med forvaltningen av kommunens interesser i 
selskaper  

7. Sammensetning og funksjon til eierorgan  

8. Gjennomføring av eiermøter  

 

 
9. Eiers krav til profesjonelle styrer i kommunal sektor  

10. Valgkomite for styreutnevnelse i aksjeselskap og interkommunale selskaper  

11. Rutiner for kompetansevurdering av selskapsstyrene  

12. Styresammensetning i konsernmodell  

13. Oppnevnelse av vararepresentanter  

14. Habilitetsvurderinger og politisk representasjon i styrene  

15. Kjønnsrepresentasjon i styrene  

16. Godtgjøring og registrering av styreverv  

17. Arbeidsgivertilhørighet i selvstendige rettssubjekter  

18. Utarbeidelse av etiske retningslinjer  

19. Åpenhet og klarhet om administrasjonssjefens rolle i kommunale foretak  

 
I tillegg ville rådmann ha fremmet en vurdering om eierstrategien også skulle innehaforslag på 



 

 

miljøprofil, universell utforming, inntak av lærlinger og forhold til arbeidstakere som ofte faller 
utenfor det ordinære arbeidslivet. Behandling av en eierskapsmelding for Grane kommune må gjelde 
for samtlige instanser vi er involvert i på eiersiden, og holdes utenfor selve Konsern saken. Status for 
eierskap 2014 var slik:  

Selskap  Prosjektnr. Eierandel Aksjekapital 

Helgeland Reiseliv AS 9403   kr 50 000 

Destinasjon Helgeland AS 9404   kr 40 000 

SHMIL AS 9405   kr 60 000 

Helgeland Industrier AS 9406   kr 28 000 

Helgelandskraft 9407   kr 7 392 000 

Kommunekraft AS 9409   kr 1 000 

Norske skogindustrier AS 9410   kr 3 110 

Samisk Avis 9412   kr 500 

Pre Bio AS 9413   kr 29 500 

Grane Samfunnshus as 9414   kr 5 500 

Vefsnlaks AS 9416   kr 12 000 

Helgelandsbase Eiendom 9418 0,08 % kr 2 000 

Nordland Reiseliv AS 9420   kr 6 000 

Grane bedriftsservice 9421   kr 35 000 

Helgeland Veiutvikling AS 9424   kr 50 000 

Helgeland Nasjonalparksenter 9425   kr 60 000 

Sentrum Næringshage AS 9427   kr 49 248 

Grane Næringsutvikliong AS 9428   kr 304 500 

Trofors Borettskag I 9422   kr 360 400 

Trofors Borettslag II 9423   kr 400 541 

SUM     kr 8 889 299 

 
Rådmann vurderer det slik at eierskap og eierstrategier kan endres i tråd med samfunnets fokus på 
ulike forretningsområder i tillegg til noen vesentlige kjerneområder som hører inn i en slik strategi. 
Det må vurderes om kommunenes interesser i vesentlig grad vl påvirkes av konsernmodellen, eller 
om man gjennom styringen av konsernet kan medvirke til både utforming av eierskapsstrategi, og 
styre  konsernet slik at intensjonene gjennomføres og utbytte kan hentes ut. For Grane kommunes 
vedkomne  

 
 
er aksjeutbyttet lite sammenliknet med de 4 store eierkommunene, men dog stort i lokal 
sammenheng. Det  er derfor klart ønskelig med en konsernstyring og økonomiforvaltning som 
genererer aksjeutbytte.  
Rådmann kan anbefale å følge selskapets ønskede tempoplan med kommunestyrevedtak nå, og 
deretter slutte seg til en eierskapsmelding utformet av de fire store eierkommunene.  

 
 

 
Rådmannens innstilling: 
 

1. Grane kommunestyre gir sin tilskutning til at Helgeland Kraft as omdannes til konsern og at 
konsernetableringen gjennomføres som presentert i selskapets notat til eierkommunene av 
18.03.2016.  

 



 

 

2. Kommunestyryet gir ordfører eller den ordfører bemyndiger fullmakt til å representere 
kommunen i ekstraordinær generalforsamling i Helgeland Kraft AS og stemme for at Helgeland 
Kraft AS omdannes til konsern ved at Helgeland Kraft AS fusjonerer med Helgeland Kraft 
Vannkraft AS, som inngår i et hjelpekonsern opprettet for å tilrettelegge for konsernetablering, 
og fullt ut eiet av Helgeland Kraft AS.  

 
Ved gjennomføring av fusjonen vil Helgeland Kraft AS slettes og kommunene vil motta aksjer i 
Helgeland Kraft Holding A, som er morselskap i hjelpekonsernet, i samme forhold som kommunen i 
dag eier aksjer i Helgeland Kraft AS. Etter gjennomføring av konsernetableringen vil Helgeland Kraft 
Holding AS endre navn til Helgeland Kraft AS.  
 

3. Kommunestyryet gir ordfører eller den ordfører bemyndiger fullmakt til å representere 
kommunen i handlinger i sammenheng med omdannelsen av konsern., herunder til å erklære 
at aksjonæravtalen for Helgeland Kraft AS bortfaller med virkning fra gjennomføringen av 
konsernetableringen.  
 

4. Grane kommune vil følge med i prosessen med utvikling av eierskapsmeling utviklet av de 4 
største aksjonærene 
 
 

 
Formannskapet 14.06.2016: 
 
Møtebehandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 041/16 Vedtak: 

1. Grane kommunestyre gir sin tilskutning til at Helgeland Kraft as omdannes til 
konsern og at konsernetableringen gjennomføres som presentert i selskapets notat 
til eierkommunene av 18.03.2016.  

 
2. Kommunestyret gir ordfører eller den ordfører bemyndiger fullmakt til å 

representere kommunen i ekstraordinær generalforsamling i Helgeland Kraft AS og 
stemme for at Helgeland Kraft AS omdannes til konsern ved at Helgeland Kraft AS 
fusjonerer med Helgeland Kraft Vannkraft AS, som inngår i et hjelpekonsern 
opprettet for å tilrettelegge for konsernetablering, og fullt ut eiet av Helgeland 
Kraft AS.  

 
Ved gjennomføring av fusjonen vil Helgeland Kraft AS slettes og kommunene vil motta aksjer 
i Helgeland Kraft Holding A, som er morselskap i hjelpekonsernet, i samme forhold som 
kommunen i dag eier aksjer i Helgeland Kraft AS. Etter gjennomføring av 
konsernetableringen vil Helgeland Kraft Holding AS endre navn til Helgeland Kraft AS.  
 

3. Kommunestyryet gir ordfører eller den ordfører bemyndiger fullmakt til å 
representere kommunen i handlinger i sammenheng med omdannelsen av 
konsern., herunder til å erklære at aksjonæravtalen for Helgeland Kraft AS 



 

 

bortfaller med virkning fra gjennomføringen av konsernetableringen.  
 

4. Grane kommune vil følge med i prosessen med utvikling av eierskapsmeling utviklet 
av de 4 største aksjonærene 
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Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Nytt sykehjem - valg av tomt for lokalisering av nytt sykehjem, 
omsorgsboliger m.m. 
 
Trykte vedlegg: 
09.06.2016 49200  
09.06.2016 49201 Nytt sykehjem - Valg av tomt for lokalisering av nytt sykehjem, 

omsorgsboliger m.m. 
 
Sammendrag: 
Administrasjonene har i sin bestilling av konsulentoppdrag for å finne egnet tomt, satt opp følgende 
kriterier:  
1) sykehjem for 8 demensplasser, 4 rehabiliteringsplasser, 8 langtidspasienter, mulighet til 
utvidelse 
2) ikke sykehjem med pleiefunksjoner over flere etasjerer. 
3) flat tomt 
4) unngå dyrkamark (vi kom fram til at tomteforslag som berører dyrkamark skal 
presenteres konsulent 
5) parkering i kjeller for ansatte evt også for noen av de besøkende 
6) sykkelskur 
7) vurdering av infrastruktur, Vann avløpsledninger veiforhold strøm; tele/IKT. Dagens 
struktur og behov for nytt 
8) vurdering av miljø: trafikk, støy 
9) nærhet til natur med direkte gangforbindelse til naturområde (minimum et skogsområde 
på 100 m2), større skog i nærheten. 
10) Undersøkelse av grunnforhold og vurdering av disse 
11) Kostnadsoverslag for å opparbeide tomta inkl infrastruktur til ønsket formål. 
12) Det skal fylles ut ROS-skjema som skal tilhøre Rapporten. ROS skjema er tilsvarende 
som for reguleringsplaner.  

 
Multiconsult har vurdert 8 alternative tomteområder. Kostnadsoverslag for tomtene viser variasjon 
fra ca kr 3,8 mill til ca kr 13, 7 mill. at alternativ gamle grasbanen. Etter en totalvurdering av egnethet 
er ett tomteområde som fremstår som godt egnet ut i fra de 12 opplistede krav Grane kommune 
hadde i sin bestilling. Det er gamle grasbanen bak Trixie, men også tomtene på Båfjellmoen mener 
rådmann kan  

 
være aktuelle, dersom man velger at jordvernet må vike for det nye arealformålet. Multiconsult 



 

 

konkluderer med at der er det lavere tomtekostnader (oppkjøp av areal er ikke inkludert), men at 
både avstand og jordvern gjør at dette alternativet ikke er å anbefale.  

 
Pleiefaglig vurdering er gjennomført og tomt nr 5, gamle grasbanen er satt opp som 1. prioritet. 
Legekontor/helse ønskes samlokalisert fra starten.   

 
Helse og omsorgskomiteen (KHO) har allerede vurdert følgende:  
Som avtalt under vår befaring av gressbanen som mulig tomt for det nye sykehjemmet har jeg 
muntlig (tlf) den 11.05.16 orientert leder i komite for oppvekst og kultur Ida Catrin Olsen om 
følgende: Dersom alternativ 5 (gressbanen) blir KHO's forslag til ny sykehjemstomt kan det bli aktuelt 
å foreslå å utnytte arealet øst for gressbanen. Dette vil medføre bruk av areal som idag nyttes til bl.a. 
skøytebane. KHO mener at dersom en slik løsning blir valgt MÅ det legges til rette/etableres nytt 
aktivitetsområde/skøytebane som erstatning. Komiteen har sett på skogområdet sør for 
kunstgressbanen som et mulig område. 

 
I møtet i komiteen ble det påpekt at nytt sykehjem også må inneholde: : kjølerom/bårerom/sorgrom, 
fysio og ergotarapi, rehabilitering/treingsrom og helsestasjon. .  

 
Notat Helsefaglige og pleiefaglige vurderinger av ny sykehjemstomt er vedlagt 

 
 
Planfaglig vurdering : Området er regulert til  / området er uplanlagt i kommuneplanens arealdel i 
påvente av planer for ny E6. Ved å legge en institusjon for eldre- og syke i området vil boligfeltet 
miste sine utviklingsmuligheter for andre interessenter.  
Den aktuelle tomta er satt av til reservert idrettsformål og offentlig område (barne- eller 
ungdomsskole). 
Lille skogen sør for Stormorskolen (trekanten der skolebussen kjører rundt i dag): er satt av til halvt 
offentlig område (barne- eller ungdomsskole), og friområde.  
Jfr. reguleringsplan for Stormoen boligfelt I (plan 9) – vedtatt i 1980. 
Plankartet samstemmer ikke med dagens realitet, ”lille skogen” med vei rundt er ikke i dagens 
plankart, der det i tillegg er satt av til parkeringsplass rett sørvest for ”lille skogen” 

Reguleringsplanens bestemmelser vedr dette området :  

 

 



 

 

 

Reguleringsplan Stormoen I fra 1979.  
 

 

 



 

 

 
 
Konsekvenser for Oppvekst og kultur sitt virksomhetsområde: Ved bruk av området bortfaller 
nærmiljøets samlingspkt og aktivitetsareal for barn/unge. Ungdomsrådet har sakt at dette er i 
ubetydelig bruk. Nærmiljøanlegg for lek kan etableres på erstatningsareal nærmere Stormoen skoles 
område.  

 
Forholdet til Husbanken; Husbankens tilskudds- og låneordninger tilpasses samfunnets behov 
gjennom regjeringens styringssignal. Siste kjente signal er at det fra 2017 vil bli prioritert 
volumøkonomi i antall pleieplasser, ikke kun til nybygg eller renovering av dagens sykehjem/det 
antall plasser som er pr i dag. En avdeling som skal drives effektivt bør ha 8 rom; pr i dag har Grane 
kommune 20 pasientrom. Rådmannen anbefaler at det bygges 24 pasientrom og at bygget blir i 2 
etasjer med kontor, møterom i 2.etg.  

 
Investeringsbudsjett 2016 – 2017:  
Det er i økonomiplanen avsatt kr 650 000 til prosjektering og anbudsutforming av nytt sykehjem, i 
tillegg til utarbeidelse av rapporten som nå foreligger. Resterende utgifter i årene etter 2016.  

 
Veien videre 
Neste fase i arbeidet er prosjekteringsfasen og reguleringsplanlegging. Deretter husbanksamarbeid 
om finansiering, økonomiplanvedtak, anbud og realisering.  

 
Bakgrunn, tidligere vedtak:  

 
Kommunestyrets vedtak fra oktober 2012; KS-
037/12 

Kommunestyrets vedtak juni 2015: KS 021/15 

Ny prosjektgruppe etableres, formannskapet 
får fullmakt til oppnevnelse. 
2.          Grane kommune inngår forhandlinger  
               med eiere av aktuelle tomter om mulig  
               erverv. 

3.          Utlysning av eventuell arkitekt 
konkurranse og utarbeidelse av 
skisseprosjekt iverksettes når nødvendige 
avklaringer er på plass. 
4.          Prosjektgruppen skal se på hvilke 
investerings- og driftskostnader som følger 
de ulike løsninger, samt se på etterbruken 
av eksisterende bygningsmasse i skoleveien 
23 ved eventuelt nybygg. 

5.          Målet er å søke investeringstilskudd på  
               aktuelle tiltak innen 2015. 

1.          Grane kommunestyre tar til 
etterretning at forhandlingene mellom 
kommunen og Svenningdal Trevarefabrikk 
AS ikke har ført frem til erverv av 
fabrikktomta. 
2.          Grane kommune iverksetter ikke 
prosess med frivillig voldgift eller 
ekspropriasjon av fabrikktomta, men 
vurderer i stedet andre tomtealternativ. 
3.          Rådmannen gis fullmakt til å 
vurdere andre tomtealternativ for bygging 
av ny sykeheim, og til å leie inn faglig 
bistand til utredning av og forslag til 
tomtevalg.  

 

FS-046/15 Vedtak:  NNF-002/16 Vedtak 
Helse og omsorgskomiteens vedtak 

Formannskapet støtter alternativet med å 
finne egnet tomt til nytt helsetun : Sykehjem 
med 20 sykehjemsplasser med direkte 
tilknytning til hjemmetjeneste og 4 bemannede 
boliger, legekontor og ambulansetjeneste. 

N`NF komiteen: Grane kommune utvider ikke 
Multiconsults oppdrag for videre utredninger 
av fabrikktomta eller dagens plassering. 
Man konsentrerer seg om de 6 alternativer 
som tilfredsstiller kriterier om tilgjengelig areal. 



 

 

Formannskapet ønsker følgende  

 
utbyggingsrekkefølge dersom det ikke kan 
investeres i hele helsetunet samtidig : 
Sykehjem med 20 sykehjemsplasser med 
direkte tilknytning til hjemmetjeneste og 
deretter 4 bemannede boliger. Deretter de 
andre funksjonene som det er naturlig å 
samlokalisere. 

 
Ordfører fremmet følgende tillegg :  
Rådmannen gis fullmakt til å innhente 
nødvendig kompetanse til utredingsarbeidet 

 
 

Det vurderes om det kan gis en anbefaling om 
evt.  
 
gjenbruk av bygningsmasse til sjukeheim på 
dagens plassering 

 
Komite for helse- og omsorg. 
Komiteen støtter alternativet med å finne 
egnet tomt til nytt sykehjem/helsetun : 
Sykehjem med 20 sykehjemsplasser med 
direkte tilknytning til hjemmetjeneste og 4 
bemannede boliger, legekontor og 
ambulansetjeneste. 
Komiteen ønsker følgende 
utbyggingsrekkefølge dersom det ikke kan 
investeres i hele helsetunet samtidig : 
Sykehjem med 20 sykehjemsplasser med 
direkte tilknytning til hjemmetjeneste og 
deretter 4 bemannede boliger. Deretter de 
andre funksjonene som det er naturlig å 
samlokalisere. 
Ordfører fremmet følgende tillegg :  
Rådmannen gis fullmakt til å innhente 
nødvendig kompetanse til utredingsarbeidet. 

 
Ungdomsrådet er utfordret på å gi sin uttalelse. Rådet har fattet slikt vedtak: UR-002/16:  

 
Tomt nr  Bruker ungdommen 

og barna området ? 
(leker/går tur/henger 
rundt/aktiviteter) 
Ja / NEI 

Er det greit at 
tannlegekontoret 
ligger her  
(sett JA eller NEI) 

Kommentarer fra 
Ungdomsrådet  

0, der dagens sykehjem 
ligger  

 
Nei 

  

1, oppfor skibakken/ 
akebakken/barnehagen 
på Stormoen 

 
Nei 

 
Ja 

 
Nært akebakke og 
barnehagens køte 

2, Ved Brannstasjon Nei Ja  
3, Båfjellmoen, jordene 
der, E6 skal jo legges 
vekk herfra  

 
Nei 

 
Nei 

 
Langt, ikke egnet vei 

4, Gammelsagmaro Ja Ja Gangfelt, enn den 
bratte stien 

5, banen bak Trixie Nei Ja  
6, Høgtun der kommer 
ny vei og ny E6 etter 
hvert  

 
Nei 

 
Nei 

 
Langt 

7, Oppe på 
Vassbekkmoen 

 
Nei 

 
Ja 

 

8, Fabrikktomta bak 
Jern og Bygg 

 
Nei 

 
Ja 

 



 

 

(Kommunestyret har 
sakt at den skal ikke 
brukes egentlig) 

 
 
Vurdering: 
Rådmannen støtter seg til den utredning som er foretatt av Multiconsult og til de pleiefaglige 
vurderingene foretatt av Helse- og omsorgsavdelingen. Konklusjonen er at tomtealternativ gamle 
grasbanen er beste alternativ for plassering av nytt sykehjem. 

 
Kostnadstabell for opparbeidelse av tomt:  

 
 
Tomt nr 3 på Båfjellmoen er beregnet å gi de laveste opparbeidelseskostnadene. Utgifter til oppkjøp 
av arealet er ikke medregnet.  
Fabrikktomta i Industriveien var beregnet til ca kr 4,9 mill. I tillegg kommer kjøpekostnaden og riving 
av bygg.  
Tomt nr 5 er allerede eiet av Grane kommune, og har ingen kjøpskostnader.  
  

 
Sammenstilling av 31 undersøkte forhold på samtlige tomter, viser slikt resultat :  

 
 
 
 



 

 

 
 
Nederst er det foretatt opptelling av hvor parametere som er lite egent, middels egnet og godt 
egnet.  
Tomt 5 er det tomtevalget som har flest poeng på ”godt egnet” og null poeng på ”Lite egnet”.  
Rapporten fra Multiconsult sier følgende om grunnforhold:  

 

 
 
Rådmann har valgt å ikke igangsette grunnundersøkelser på samtlige tomtealternativ. Det medfører 
en risiko for hele prosjektet. Å foreta grunnundersøkelser på 7 ulike areal ble vurdert til å være så 
ressurskrevende, at det var viktig at egnetshetsanalysen for øvrige parametere forelå, slik at 
grunnundersøkelser kan foretas på et velsortert utvalgt av tomter.  

 



 

 

 
 
 
Av relevante forhold som ikke er vurdert er :  

· Kostnader for tomtekjøp på de tomter Grane kommune ikke eier selv 
· Tettstedsutvikling generelt og problemstillinger rundt ”hvor skal Trofors vokse?” 
· Nye muligheter og begrensninger ved om legging av dagens E6 

 
Lokalisering av nytt sykehjem på tomt nr 5, vil sette begrensninger på utvikling av nærmiljøanlegg og 
idretts- og kulturanlegg på Stormoen. Rådmann ser svært positivt på at det finnes 
erstatningsområder for nærmiljøanlegg og fysiske aktiviteter i nærheten, og vil anbefale at 
utbyggingen av sykehjem også omfatter opparbeidelse av slikt areal. Området mellom dagens 
barnehage og skole blir sperret for utvikling av disse byggene. Det er prisen vi betaler for en 
lokalisering i dette området. Rådmann vil ikke spå om fremtidige barnetall og eventuelle 
utvidelsesbehov av barnehagen og småskolebyggets område, men erkjenner at disse 
utviklingsmulighetene begrenses. Derimot åpnes nye muligheter for byggdrift ved samling av flere 
kommunale formålsbygg innen et begrenset areal. Noe som kan bety en effektiv vaktmesterdrift og 
gode nære løsninger ved behov for evakuering av sykehjemmet (brann og røykspredning kan også 
hemme oss med slik nærhet).  

 
Med bakgrunn i de fakta og anbefalinger som foreligger, konkluderer Rådmann med at 
tomtealternativ 5, gamle grasbanen, er beste tomtealternativet.  
Som evt reservemulighet vil rådmann anbefale Båfjellmoen og en løsning hvor tannlegekontoret ikke 
samlokaliseres med øvrige tjenester innen helse- og omsorg, og at jordvernet nedprioriteres til fordel 
for samfunnsnyttig institusjon. Dette alternativet for nest best vurdering ut i fra de vurdere 
forholdene i Multiconsults rapport. Og i tillegg vil dette området ikke innebære nedbygging av 
nærmiljøanlegg og fortetting av bygg i det etablerte boligfeltet på Stormoen.  

 

 
Rådmannens innstilling: 

1. Grane kommunestyre vedtar oppstart av prosjektering og nødvendig planlegging for 
sykehjemsutbygging på tomteareal ved den gamle grasbanen på Stormoen (Bak Trixie).  

 
2. Begrunnelse for tomtevalget er det forholdene som er kommet fram gjennom omfattende 

undersøkelse av over 30 parametere og vekting av disse. Konklusjonen er at tomtealternativet 
som nå velges er det som er best egnet av de vurderte alternativene.  

 
3. Samtidig med planlegging av nytt sykehjem, skal det også planlegges og opparbeides 

aktivitetsområdet for barn sør sørøst for Stormoen skole.  

 
4. Med Sykehjem menes også samlokalisering av flere helsetjenester og mulighet for å bygge 

døgnbemannede omsorgsboliger.  

 
5. Helseforetaket varsles om våre planer, jfr inngått avtale gjennom Samhandlingsreformen.  



 

 

 
6. Helseforetaket gis mulighet til å samarbeide med Grane kommune om samlokalisering av 

ambulansetjenesten.  

 
7. Nordland Fylkeskommunes tannhelsetjeneste gis mulighet til å samarbeide med Grane 

kommune om samlokalisering av ambulansetjenesten.  

 

 
Formannskapet 14.06.2016: 
 
Møtebehandling: 

Tor Stabbforsmo tok opp rådmannens innstillilng 
 

 
Ordfører la fram følgende forslag :   

1. Grane kommunestyre vedtar å utrede Båfjellmoen øst for E6 til tomt for nytt 
sykehjem, samt omsorgsboliger og samlokalisering for ambulanse. 

 
 
FS- 042/16 Vedtak: 

 
1. Grane kommunestyre vedtar oppstart av prosjektering og nødvendig planlegging 

for sykehjemsutbygging på tomteareal ved den gamle grasbanen på Stormoen (Bak 
Trixie) (4 stemmer) 

 
2 Begrunnelse for tomtevalget er det forholdene som er kommet fram gjennom 
 omfattende undersøkelse av over 30 parametere og vekting av disse. 
 Konklusjonen er at tomtealternativet som nå velges er det som er best egnet av 
 de vurderte alternativene.  
 
3. Samtidig med planlegging av nytt sykehjem, skal det også planlegges og  opparbeides 
aktivitetsområdet for barn sør sørøst for Stormoen skole.  
 
4. Med Sykehjem menes også samlokalisering av flere helsetjenester og mulighet  for å 
bygge døgnbemannede omsorgsboliger.  
 
5. Helseforetaket varsles om våre planer, jfr inngått avtale gjennom 
 Samhandlingsreformen.  
 
6. Helseforetaket gis mulighet til å samarbeide med Grane kommune om 
 samlokalisering av ambulansetjenesten.  
 
7. Nordland Fylkeskommunes tannhelsetjeneste gis mulighet til å samarbeide med 
 Grane kommune om samlokalisering av tannhelsetjenesten 
 
Rådmannens innstilling vedtatt med 4 mot 1 stemme.  
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Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Ja eller nei til kommunesammenslåing, ny kommunestruktur. 
 
Sammendrag: 
Under det pågående kommunereformarbeidet, initiert at regjeringen, har kommunene Vefsn, 
Hemnes, Hattfjelldal og Grane sammen utredet mulig sammenslåing til en storkommune. Det totale 
innbyggertallet kan bli ca 20.000 innbyggere. Dette er etter ekspertutvalgets mening en 
kommunestørrelse som er robust til å møte fremtidens oppgaveløsning. Ekspertutvalget har satt 
minimum 10 000 innbyggere som minste anbefalt nivå utfra et definert kriteriesett.  Ekspertutvalget 
har bestått av erfarne forskere og praktikere, som til sammen representerer en allsidig og god 
kompetanse på hele kommunesektoren. 
 
Kommunene har oppfylt sin utredningsplikt jfr Kommuneproposisjon.  

1. Utredingen av «Konsekvenser av alternative kommunestrukturmodeller på Helgeland» som 
Telemarksforskning har utarbeidet for følgende alternativ:   

 
Alt. 1- Alle.  

· Sammenslåing av 7 kommuner (Herøy, Alstahaug, Leirfjord, Vefsn, Grane, Hattfjelldal og 
Dønna) og vil gi en ny kommune med ca. 29000 innbyggere. 

 
Alt.2 – HALD + Vefsn. 

· Dette alternativ innebærer sammenslåing av 5 kommuner (Herøy, Alstahaug, Leirfjord, Dønna 
og Vefsn) og vil gi en ny kommune med ca. 26000 innbyggere. 

 
Alt.3 – HALD. 

· Dette alternativ innebærer sammenslåing av 4 kommuner (Herøy, Alstahaug, Leirfjord og 
Dønna) og vil gi en ny kommune med ca. 12700 innbyggere. 

 
Alt.4 – Vefsn, Grane og Hattfjelldal. 

· Dette alternativ innebærer sammensåing av 3 kommuner (Vefsn, Grane og Hattfjelldal) og vil gi 
en ny kommune med ca. 16000 innbyggere. 

 
 



 

 

Telemarksforskning vurderer alternativ 3 og 4 som de mest nærliggende og realistiske 
alternativene. 
 
 
 
 

2. Utredning om sammenslåing av Grane, Hattfjelldal, Hemnes og Vefsn kommuner 

Med bakgrunn i denne utredningen, vedtok kommunestyret å ikke gå videre med å utarbeide 
intensjonsavtale om sammenslåing. 

 
Grane kommune har oppfylt Inndelingslovens krav til medvirkning i prosessen når tiltakene som er 
bestemt i egen kommunikasjonsplan med innbyggerne er gjennomført. (F-skapsak 59/15). 
Det er arrangert folkemøter, eget møte med ungdom på skolen og vedtatt stemmerett for 16 åringer 
ved folkeavstemmingen.  

 
Resultat av rådgivende folkeavstemning  
Rådgivende folkeavstemning om kommunesammenslåing ble avholdt i Grane kommune den 23. mai 
2016. Til sammen 378 avga sin stemme på denne valgdagen. 
Det har også vært forhåndsstemmegivning i perioden: 2. mai 2016 – 20. mai 2016, der 169 valgte å 
avgi sin stemme. Til sammen har 547 Graneværinger stemt. Valgoppslutningen i prosent: 45,8 % 
Det var i tillegg vedtatt at nedre aldersgrense for å avgi stemme er 16 år.  
Antall stemmegivere under 18 år: 29 stk. 
 
Skal Grane kommune bli en del av en storkommune? 

   Ant.    Alt.   

   426    Nei   

   111    Ja   

           38 Grane, Hattfjelldal og Vefsn skal sammen etablere en ny kommune 

           31 Grane og Hattfjelldal skal sammen etablere en ny kommune 

           19 Grane og Vefsn skal sammen etablere en ny kommune 

           23 Grane, Hattfjelldal, Vefsn og Hemnes skal sammen etablere en ny 
kommune 

    10   Vet ikke   

 
Regjeringens fremdriftsplan 
Det er lagt opp til at alle kommunene i Norge skal fatte vedtak vedr kommunesammenslåing innen 
juni 2016 og at Stortinget behandler ny kommunestruktur juni 2017.  

 
Grane kommune og økonomiske rammevilkår etter siste kommuneproposisjon.  
Da kommunene ble presentert for nytt inntektssystem i slutten av desember 2015, ble det beregnet 
at Grane kommune ville få en mindreinntekt på kr 41.000 sammenliknet med utregningsmetode som 
ble benyttet tidligere. Det var da uvisst hvordan fordelingsresultatet ble for det nye regionale 



 

 

tilskuddet. Det regionale tilskuddet kom som erstatning for småkommunetilskuddet og Nord-
Norgetilskuddet.  
For Grane kommune utgjorde disse to tilskuddsordningene kr 7, 9 mill.  

 
Strukturkriteriet som er innført viser at Grane kommune har mellom 25,4-50 km reisevei  
Mens Hattfjelldal er mørkere rød og ligger i sone for over 5 km reisevei til. Kommuner med høy verdi 
på strukturkriteriet, dvs har lang reisevei, får høyere kompensasjon for smådriftsulemper.  
Reiseavstand beregnet ut i fra hvor lang er reiseveien for å oppnå et innbyggertall på 5000 
innbyggere. Nye innbyggertall viser slik pr 1.4.2016: :  
Grane:           1459 (2011:1499) farge rødoransje 
Hattfjelldal: 1445 (2011:1463) farge rød 
Hemnes: 4489 (2011:4600) farge oransje 
Vefsn: 13 339 (2011:13 307) farge lys gul 

 
 

  
 
For 2017 får Grane svak oppgang i sin tildeling av ramme fra Staten pga strukturkriteriet. I praksis blir 
det ingen budsjettendring.  

 
Metodikken for utregning / kostnadsnøklene for rammetildeling til kommunen endres/justeres hver 
4. år.  

 
 
Vurdering: 
22 % av Grane kommunes innbyggere er over 67 år og 17 % er under 16 år.  

 
Styringssignalene som Staten gir gjennom nytt inntektssystem og Kommuneproposisjonen viser at 
Grane kommune kan effektivisere sine administrasjonsutgifter med å øke samarbeidet med andre, 
derfor fordeles det i overkant av 1 mill kroner mindre til dette. Landbruk og miljøkriteriet er 
hovedårsak til dette. Grane kommune har allerede små ressurser innen landbruksadministrasjon og 
miljøvernforvaltning, og vi har her påtatt oss interkommunal oppgave med å administrere den 
interkommunale veterinærvakten.  
Pga lave barnetall vil fordeling til grunnskolen reduseres med ca kr 400 000.  
Pga en stadig økende andel eldre i befolkningen blir helse og pleie/omsorg forfordelt.  

 
Vi ansees å være lite robuste hva gjelder næringsliv da en hjørnesteinsbedrift dominerer 
bedriftsbildet. Hvordan dette vil innvirke på selskapsskatten, vet vi ikke pr i dag.  

 
De økonomiske konsekvensene av å være en liten kommune som fortsetter som selvstendig 
kommune, er på nærende tidspunkt svært små.  

 
Tidligere kommunestyrevedtak og rådgivende folkeavstemming viser at Grane kommune skal bestå 



 

 

som egen kommune  

 
Utredningen som kommunestyret har behandlet tidligere, Utredning om sammenslåing av Grane, 
Hattfjelldal, Hemnes og Vefsn kommuner, har heller ikke vist til store fordeler med sammenslåing.  

 
Rådmannen innstiller derfor i tråd med dette på at Grane kommune opprettholder sin status som 
egen kommune.  

 
Det kan fortsatt settes spørsmålstegn ved om det er for tette bånd mellom innbyggerne og de 
folkevalgte, og i administrasjonen slik at vi ofte får habilitetskonflikter eller mister tillitt pga mistanke 
om habilitetskonflikt. Det forholdet vil fortsatt måtte være skjerpet, slik at vi unngår å miste tillitt. 
Hver medarbeider og representant må være dette bevisst.  

 
Når både kommunestyrevedtak og folkeavstemmingen viser at Grane skal bestå som egen kommune, 
tar rådmannen dette som signal på at det gis tilfredsstillende volum og kvalitet på det som 
produseres i kommuneorganisasjonen.  

 
 
Rådmann anser likevel at administrasjonen er lite robust. Vi har ansatte som innehar opp til 5 ulike 
fagområder. Ved sykdom eller annet fravær vil tjenesteproduksjon rammes betydelig. Dette er 
krevende fordi forventningene fra befolkningen/våre kunder til saksbehandling og veiledning er der 
uavhengig av saksbehandlerkapasiteten. Det samme gjelder forventningene både rådmann og 
folkevalgte har til levering av politiske saker. For å minke vår sårbarhet, kan økt samarbeid med 
omkringliggende kommuner være en løsning. Et samarbeid som samtidig skaper økonomisk gevinst, 
vil foretrekkes. Slikt samarbeid må formaliseres.  

 

 
Rådmannens innstilling: 
1.          Grane kommunestyre har vurdert de utredninger som er gjennomført;  

- Konsekvenser av alternative kommunestrukturmodeller på Helgeland 
- Utredning om sammenslåing av Grane, Hattfjelldal, Hemnes og Vefsn kommuner 
Kommunestyret ser seg ikke tjent med å fatte positivt vedtak om kommunesammenslåing.  

 
2.           Med bakgrunn i rådgivende folkeavstemming, tar kommunestyret til etterretning av  
               flertallet av de som stemte valgte å si nei til kommunesammenslåing.  
 
3.            Grane kommune vedtar å bestå som egen kommune og sier nei til sammenslåing.  
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1.         Grane kommunestyre har vurdert de utredninger som er gjennomført;  

- Konsekvenser av alternative kommunestrukturmodeller på Helgeland 
- Utredning om sammenslåing av Grane, Hattfjelldal, Hemnes og Vefsn kommuner 



 

 

Kommunestyret ser seg ikke tjent med å fatte positivt vedtak om 
kommunesammenslåing.  

 
2.           Med bakgrunn i rådgivende folkeavstemming, tar kommunestyret til etterretning              
 at flertallet av de som stemte valgte å si nei til kommunesammenslåing.  
 
3.            Grane kommune vedtar å bestå som egen kommune og sier nei til sammenslåing.  
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Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10. 
 

Oppsetting av skilt, kommunal finansiering, på rasteplass ved Tosenkrysset, 
Brenna. 
 
Sammendrag: 
Statens vegvesen arbeider med rasteplassen i Tosenkrysset. I dag er det en rekke ulike 
informsasjonsskilt plassert på denne rasteplassen. Bl.a. info skilt om Grane kommune med foreldet 
informasjon. Andre instanser har også sine skilt plassert på rasteplassen. Det er ingen helhetlig 
utforming og estetikken kan betegnes som lite tiltalende.  

Grane Næringsutvikling, Statens Vegvesen og Grane kommune har drøftet muligheter for mer 
helhetlig utforming og vurdert ansvarsforholdet mellom instansene.  

Grane næringsutvikling kan utføre oppdrag på vegne av både kommunen og de andre informantene, 
dersom de er sikret en finansiering av skiltfundament og evt fundamentering dersom Statens 
Vegvesen ikke påtar seg selve grunnarbeidet med sikkert oppsett av skiltstolper.  

Selve skiltkonstruksjonen er beregnet til ca kr 10.000.  

Skisse av ide til nye skilt følger vedlagt, samt er referatsak.  

 
Vurdering: 
Statens vegvesen opparbeider rasteplassen, med nytt dekke, toalett og sti ned til elva. En kan videre 
se for seg at arealet mellom E6 og elva fra krysset til litt nord for huset i Brenna ryddes og delvis 
tilplantes utenfor sikt sektor for E6. Og at skiltene blir mer tiltalende og helhetlig. Det vil gi er mer 
profesjonelt inntrykk av distriktets ulike aktører. Infoskilt for kystriksvegen, Vegaøyene, reiseliv, fiske, 
friluftsliv m.m. er ikke primært en vegvesenoppgave, derfor har Grane Næringsutvikling bedt om 
samarbeid med vegvesenet og det haster med beslutning i skiltsaken pga at arbeidet med 
opparbeidelse av plassen foregår nå i disse dager.  

Rådmannen anbefaler formannskapet å gi de nødvendige økonomiske rammebetingelser slik at 
Grane næringsutvikling og Grane kommune kan inngå avtale med Statens vegvesen.  

Det kan beregnes inntekter ved at andre informanter betaler seg inn i det nye skiltsystemet som 
settes opp.  

Den kan være litt utfordrende at Statens Vegvesen blir eier av rasteplassen, mens Grane kommune 
er eier av en installasjon på stedet. Derfor er avtale om vedlikehold og forpliktelsene til partene 



 

 

viktig.  
 

 
Rådmannens innstilling: 
For oppsetting av skilt på nyrestaurert rasteplass i Tosenkrysset bevilges inntil kr 16.000 fra 
formannskapets disposisjonsfond ved å styrke veibudsjettet tilsvarende, slik:  

0310.14900.100 kr 16000 K 

4060.12000.332 kr 16000 D 
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For oppsetting av skilt på nyrestaurert rasteplass i Tosenkrysset bevilges inntil kr 16.000 fra 
formannskapets disposisjonsfond ved å styrke veibudsjettet tilsvarende, slik:  

0310.14900.100 kr 16000 K 

4060.12000.332 kr 16000 D 

 

 

 
 


